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Lehmann esküje 

• Megalakult a 
Az új közgyűlés. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

A régi-új elnök: Lehmann István 
T e g n a p r a h ív t a ö s s z e a 

Csongrád Megyei Közgyűlés 
alakuló ülését Lehmann István, 
a testület leköszönő elnöke. A 
negyven megválasztott képvi-
selőből 38-an jelentek meg a 
megyeháza dísztermében, s ott 
vo l t a c e r e m ó n i á n s z á m o s 
közéleti vezető, országgyűlési 
képv i se lők , po lgá rmes te rek . 
Lehmann István röviden szólt 
az eltelt négy év munkájáról, s 

e l égede t t en á l lap í to t ta meg , 
hogy a testület a saját maga elé 
k i t ű z ö t t c é l o k a t á l t a l á b a n 
tel jesí te t te . Ezután átadta az 
elnöklés jogát Széli Ferencnek, 
a legidősebb képviselőnek. A 
napirenden többnyire személyi, 
s e g y e s sze rveze t i ké rdések 
szerepeltek. Elsőként a követ-
kező közgyűlési elnök illetmé-
nyét á l lapí to t ták meg. Ezt a 
lehető legmagasabb összegben, 

121 ezer 095 forintban hatá-
roz ták meg . Köve tkeze t t az 
e l n ö k s z e m é l y é n e k m e g v á -
lasztása. Két jelöltet ajánlottak: 
L e h m a n n I s tván t és Pataki 
Tamást. . 

A t i t k o s s z a v a z á s e r e d -
ményeképpen Lehmann István 
27 , Pa tak i T a m á s p e d i g 11 
szavazatot kapott. így további 
négy évre dr. Lehmann lesz a 
t e s tü le t v e z e t ő j e . A r é g i - ú j 

elnök megköszönte a bizalmat, 
s n é h á n y s z ó b a n i s m e r t e t t e 
e lképze lése i t . Ezek közöt t a 
g á z - és t e l e f o n h á l ó z a t t o -
v á b b f e j l e s z t é s e , s az e g y e s 
településekkel való minél jobb 
kapcsolat kialakítása is szere-
pelt. 

Az alakuló ülésen megvá-
lasztották a közgyűlés alelnö-
keit. Lehmann István javaslat-
ára főállású alelnökké válasz-
tották Ratkai Imrét és Pászti 
Tóth Gyulát, társadalmi megbí-
zatásúnak pedig Sipos Feren-
cet szavazták meg. 

J L L . 

• Tervezni is engedd... 

Új tanműhely -
száztíz pár „cipőben 
(Folytatás 
az 1. oldalról.) 

A Baustudium ok-
tatási központjában, a 
Dorozsmai úton teg-
nap délelőtt mégis ci-
pőipari szakmunkás-
tanulók ok ta t á sához 
avat tak t anműhe ly t . 
Farkas Imre, az SWS 
Cipőipari Oktatási és 
Termelési Kft . veze-
tője e lmondta , hogy 
valójában egy ötletes 
váltás következménye 
az új tanműhely. Egy-
kor ugyanis a Record 
Cipőipar i Szöve tke-
zetben oktattak 100-
120 szakmunkástanu-
lót. Csakhogy... A szabályozók 
nem kedveztek a szakmunkás-
képzésnek, hiszen évi ötmillió 
forintot kellett meghiteleznie a 
szövetkezetnek erre a célra. 

Ezért hívták életre az SWS 
Kft.-t tavaly júliusban. így már 
havonta visszaigényelhetik az 
oktatásra fordított költségeket. 
A 624-es Ipari Szakmunkás-
képző Iskola és a Baustudium 
sietett az SWS segítségére: he-
lyet és szakmai hátteret adva 
az elméleti és gyakorlati okta-
táshoz. Máris száztfz pár cipő 
koptatja naponta a tanműhely 

Fotó: Schmidt Andrea 

küszöbét, hiszen ennyi diákot 
oktatnak. 

- Új arcot szeretnénk adni a 
c i p ő s s z a k m á n a k - m o n d t a 
Farkas Imre. - Ezért ősztől ci-
pőipari te rvezőket is szeret-
nénk képezni. Várjuk majd az 
é r e t t s ég i ze t t eke t k ö z é p f o k ú 
termelésirányító képzésre is. A 
magya r c ipő ipa rban al ig t íz 
s z á z a l é k a k ü l f ö l d i t ő k e 
aránya. Szerintem ez azt jelzi, 
érdemes nekünk kicsit jobban 
odaf igyeln i erre az iparágra, 
mert lesz jövője. 

R. 6. 

• A13. havi fizetésekre 

Hárommilliárdos hitel 
I Í M | 

Beoeszseouovnek 
V I I V n i V V I I M W BIlpBl 

A 13. havi béreket 
az idén 567 egész-
ségügyi intézmény, 
illetve szolgálat volt 
képtelen saját erőből 
kifizetni. Legalábbis 
a törvényi kötelezett-
ség tel jesí téséhez 
ennyien kértek hitelt 
az Országos Egész-
ségbiztosítási Pénz-
tártól (OEP). Az igé-
nyelt kölcsön összes-
ségében megközelí-
tette a hárommilliárd 
forintot - közölte 
pénteken Demes 
Istvánná, az OEP fi-
nanszírozási főosz-
tályvezetője. 

Az egészségbiz-

tosító kamatmentes 
hitelt nyújt mindazon 
egészségügyi intéz-
ményeknek, amelyek 
egyébként nem tudn-
ák kifizetni a 13. havi 
bért. A kölcsönt hat 
havi részletben tör-
lesztik az intézmé-
nyek, vagyis a bizto-
sító minden hónapban 
arányosan kevesebb 
pénzt utal át számuk-
ra működési költség 
címén. 

E lehetőséggel 
most a 277 önálló és 
1711 önkormányzati 
tulajdonban lévő 
egészségügyi intéz-
mény közül 175, illet-

A Kiskunhalas i 
Határőr Igazga tó-
ságtól kapott tájé-
koz t a t á s szer in t a 
s z e g e d i h a t á r f o r -
galmi kirendeltség 
állományába tarto-
zó Sz. I., N. R. és 
P. S. ő r m e s t e r e k , 
útlevélkezelók ala-
posan gyanúsí tha-
tok hivatali vissza-
é l é s b ű n t e t t é v e l . 
Ezért a megyei bí-
róság katonai taná-
csa eljárást indított 
ellenük, és beosztá-
sukból fe l függesz-
tette őket. 

L á s s u k , mi is 
t ö r t é n t ? A j u g o -
sz láv ha tá rő r i ze t i 
szervek december 
30 -án a k é s ő es t i 
ó r á k b a n t á j é k o z -
tatták a röszkei ki-
r e n d e l t s é g ü g y e -
l e t e sé t , hogy a 
Nyugat-Európában 
vendégmunkásként 
dolgozó és az ünne-
pekre hazautazó ju-
gosz láv á l lampol -
gá roka t a m a g y a r 
h a t á r ő r ö k 10-50 
német márkára, il-
le tve a n n a k meg-
f e l e l ő s c h i l l i n g r e 

Saját zsebre 
büntettek 

j VT ár nem titok, hogy Szarajevóban a háború második 
cJ/J szakaszától kezdve amerikai szakértők is segítettek 
a városvédőknek. Abban sem kételkedhetünk, hogy a tá-
madók oldalán az Afganisztánt megjárt orosz szakértők is 
jelen voltak. A nagyhatalmak megfigyeltek és tanácsokat 
adtak. Az élesben megszerzett tapasztalataikat nyilván 
majd másutt is kamatoztatják. 

Mert mind az USA, mind a FAK továbbra is fenntartja 
magának a rendcsinálás jogát. Ebben nem köpnek egymás 
levesébe, ki-ki a maga érdekszférája táján söpröget. 

Most az oroszok mutatják meg egy harcias, reménytelen 
küzdelmekben edzett kis népnek, meddig is mehetnek el, s 
hol a ne tovább. 

Budapest, Prága és Vukovár után Európában kevesek-
nek maradt illúziója. Groznij földig rombolása hetek kér-
dése csupán. A csecsen ellenállás nem a főváros bevé-
telével fog megtörni. Dudajev harcosai - hívei és korábbi 
ellenlábasai - valószínűleg hosszú gerillaháborúra, elhú-
zódó válságra számítanak. 

Egyetlen esélyük, hogy kitartanak. Mert tudniuk kell, 
nem ők fogják legyőzni a nagy orosz medvét. Elgyöngül az 
magától - remélhetik. Ha nem pátyolgatná a Nyugat -
fűzhetnénk hozzá. A status quo megőrzése továbbra is a 
nagyhatalmak közös érdeke maradt. 

zon sem csodálkoznék, ha a Gracsov vezette orosz 
hadak megfigyelőállásaiban a jugoszláv tisztek teáz-

nának szláv testvéreikkel: „Igen, ha rám hallgattok, nem 
adtok nekik esélyt. Előbb romboljátok porig a várost! Ezek 
nem olyanok, hogy csak úgy be lehessen hozzájuk masí-
rozni. A terepen pedig már vannak tapasztalataitok!" 

Z3 

l/ar^a /o v-an 

büntették meg, arra 
h i v a t k o z v a , hogy 
megsértették a köz-
l e k e d é s i s z a b á -
lyokat. 

A j e l z é s u tán 
e l l e n ő r z é s köve t -
kezett. Ennek ered-
m é n y e k é p p e n a 
már említett örmes-
te rkné l márká t és 
schillinget találtak. 
A szolgálatból le-
vá l to t t ák őke t , és 
m e g k e z d ő d ö t t az 
ügy k i v i z s g á l á s a . 
K i d e r ü l t : „ g y o r s 
ü g y i n t é z é s r e " hi-
vatkozva ajánlották 
fe l az u t a s o k n a k , 
hogy a helyszínen 
r e n d e z z é k a köz -
l ekedés i s z a b á l y -
sértést. 

A határforgalmi 
k i r ende l t s ég út le-
v é l k e z e l ő j e csak 
a b b a n az e s e t b e n 
szabhat ki helyszíni 

bírságot, ha az utas 
t ú l l é p t e a v í z u m -
ban, illetve a tartóz-
kodási engedélyben 
fe l tün te te t t napok 
számát. Ilyenkor is 
i l l e t é k b é l y e g b e n 
kel l r e n d e z n i a 
s z á m l á t , ha az 
n i n c s , a k k o r az 
ö s s z e g f o r i n t b a n , 
n y u g t a e l l e n é b e n 
fizetendő. 

A ha tá rőr igaz-
g a t ó s á g v e z e t ő j e , 
Kátai József ezre-
d e s a r ra kér i az 
u t a z ó k ö z ö n s é g e t , 
hogy ha h a s o n l ó t 
t a p a s z t a l n a k , azt 
j e l e z z é k az á t k e -
lőhely ügyeletesé-
nek, vagy parancs-
nokának. 

¥. F. S. 

ÉKF Kft. 
Szeged 

Fonógyári út 24 
Tel : 421-875. 

Tel/fax: 

- Sze-Ma Kft. falazóanyagai ^ ^ 
telephelyről gyári áron értékesítve! 

- 11 raklap felett Szeged területén 
ingyenes házhoz szállítás. 

- Alumínium kéménybéléscsövek, 
idomok, itt a legolcsóbban 

- Fuvarvállalás önrakodós 
> és konténerszállító gk.-val 

^ 482^563^ 7 ~ Állványonyag-kőlcsőnzés 

• Göncz nem babonás 

Kéményseprők 
a köztársasági elnöknél 

B o l d o g ú j é v e t , b é k é t , 
e g é s z s é g e t , sok erő t és ké -
ményseprő-szerencsét kívántak 
pénteken, az új esztendő hato-
dik napján a kéményseprők a 
köztársasági elnöknek. Göncz 
Árpád parlamenti dolgozószo-
bájában fogadta a Magyaror-
országi Kéményseprők Orszá-
gos Ipartestületének vezetőit és 
a „szakma" jól ismert, fekete 
öl tözékét viselő ipartestületi 
tagot . Az e lnök - ahogy ké-
ményseprőt látva dukál - ki-

húzo t t egy s z e r e n c s é t h o z ó 
szőrszálat a kéményt t isztf tó 
k e f é b ő l , m e g f o g t a z a k ó j a 
gombját, a szép számmal meg-
jelent újságírók érdeklődésére 
azonban tagadta, hogy babonás 
lenne. A kéményseprők több 
évtizedes szünet után most har-
madízben jártak a köztársasági 
e lnöknél : 1993-ban e leven í -
tették fel az á l l amfő köszön-
t é sének t ö b b min t s z á z é v e s 
hagyományát, amelyet Auszt-
riában is ápolnak. 

ve 392 élt. Köztük 15 
fővárosi kórház, vala-
mint az öt orvosegye-
tem fél-fél milliárd 
forint körüli összeg-
ben kért hitelt. Az 
igényelt kölcsön -
mint a főosztály-
vezető elmondta -

-összességében kö-
rülbelül az egyhavi 
egészségügyi bér-
tömeg 60 százalékát 
teszi ki. Ez azt jelenti, 
hogy az intézmények 
egy része csak a 13. 
havi bér bizonyos 
hányadát fizeti köl-
csönből, illetve sok 
helyütt egyáltalán 
nem kellett támo-
gatást kérni erre a 
célra. A hitelt egyéb-
ként - tájékoztatott 
Demesné - a jövő 
héten megkapják az 
intézmények. így 
azokon a helyeken, 
ahol ez előnyösebb, 
még január 15. előtt 
kifizetik a pénzt. 

• Viszonylag rövid ideje mű-
ködnek a Tankerület i Okta-
tásügyi Közpon tok , s a j e -
lenlegi törvénykezési szán-
dékok szer in t va lósz ínű leg 
már nem is sokáig. Az esetle-
gesen várható átalakulásokról 
egy közelmúltban napvilágot 
lá to t t n y i l a t k o z a t k a p c s á n 
k é r d e z t ü k dr. Ujfaludi 
Lászlót, a Dél-Magyarországi 
Tankerületi Oktatásügyi Köz-
pont megbízott igazgatóját. 

• A TOK részeként mű-
ködő szakmai testületek 
elnökei a magyar oktatás 
ügyének megóvása érde-
kében nyilatkozatot adtak 
ki január l-jén Veszp-
rémben. Mit tartalmaz ez 
a nyilatkozat? 
- A t anke rü l e t i ok ta tás i 

központok két nagyon fontos 
elemből állnak, egyik a szűk 
appará tus , a másik pedig a 
s z a k m a i k o n t r o l l t j e l e n t ő 
szakmai testület , amit a ré-
giók pedagógusaiból válasz-
tot tak. Ezeknek az a laku ló 
ü lé se s z e p t e m b e r b e n vol t , 
nem sokkal később az szak-
mai tes tü le tek 8 reg ioná l i s 

0 KÉRDÉS 

• A TOK megbízott igazgatójához 

ROK, TOK majd KÉK 
elnöke megalakította munka-
közösségét. A törvény szerint 
a szakmai testületek elnökei 
hivatalból a köznevelési ta-
nács tagjai, ezekre az ülésekre 
a z o n b a n nem kap tak m e g -
hívást , s ezért foga lmaz ták 
meg nyilatkozatukat. A szak-
mai t e s t ü l e t e t a r é g i ó b a n 
k ö z e l 100 eze r p e d a g ó g u s 
választotta, tehát legitimek, s 
őket nem kérdezik meg. Na-
gyon f u r c s a , h i szen F o d o r 
Gábor miniszter úr felhívást 
tett közzé, miszerint a közok-
tatási törvénnyel kapcsolatban 
bárki küldhet be javaslatokat, 
észrevételeket. Biztos, hogy 
lett volna még nyolc levél-
p a p í r j a , me lyen a s zakma i 
tes tü le tek e lnöke inek is ír-

hatott volna. így az elnökök 
ezzel a nyilatkozattal szeret-
nék r á é b r e s z t e n i a t á r c á t , 
hogy van egy legitim testület, 
mely szívesen dolgozna... 

• A közoktatási törvény-
tervezetben szerepelnek a 
vizsgaközpontok, az Önök 
információi szerint kikből 
fognak állni ezek? 
- Úgy hiszem, hogy ez egy 

nagyon fontos állami feladat 
lesz, s ezért közoktatási, ér-
tékelési központokat fognak 
szervezni. Nem kiforrott még 
az ötlet, véleményem szerint 
azonban a TOK-oknál adott a 
szűk appará tus , technika, a 
bázis, amire lehetne építeni. 

• Ezek szerint a KÉK a 
TOK utódja lenne? 

Dr. Ujfaludi László 

- A t e r v e z e t s ze r in t , ha 
megszűnnek a tankerületek, 
a k k o r j o g u t ó d k é n t j ö n n e k 
létre a KEK-ek. Volt a ROK, 
jött a TOK, most lesz a KÉK, 
négy év múlva lehet , hogy 
lesz a ZÖLD. De komolyra 
fordítva, azt hiszem elég len-
ne annyi: Művelődési Köz-
oktatási Minisztérium Terü-
leti Vizsgaközpontja - s ebbe 
már nem lehetne belekötni , 
hiszen erre sem ártani oda-
figyelni. 

T.¥. 


